
RADA

PROTOKOL NrXXIX/2016
z obrad XXIX sesji Rady Gminy w Daszynle

odbytych w dniu 23 czerwca 2016r.

Ad.l
Przewodniczajcy Rady — Marek Chwialkowski orworzyt obrady XX3X sesji Rady Gminy w

Daszyrde.
Powita! przybyfych na obrady sesji: radnycb, softysow, Wojta— Zbigniewa Wojter§
Skarbnika Gminy-Danute. Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego .

Przewodniczajcy stwierdzi}, ze sesja jest prawomocna do podejmowania ucnwat, poniewaz
uczesrniczy w niej 12 radnych tj.80% ustawowego skladu Rady. Nieobecni: J.Kaczmarek,
Biukaszewski i M-Szymanski .

Ad. 2

Przewodnicza_cy zaproponowat nast^pujape zmiany do budzetu:
- pjczelozenie na nastepna_ sesje punktu 1 1. Podjecie uchwaiy w sprawie powolania doraznej

Komisji Statutowej Rady Gminy w Daszynie,
- zanaian^ kolejnosci punktow 4 i 5 z punktami 6 i 7 poniewaz kilku radnych nrasi wczesniej
opuscic obrady sesji.
Przewodnicz^cy poddaf pod giosowanie porzajdek obrad z proponowanymi zmianami.
Wynik giosowania:
10gJosow,,za".
Porzajdek obrad ze zmianami przyjeto bezwzglsjdnq. wi?kszoscia_ giosow.

1. Otwarcie obrad., stwierdzenie quorum .
2. Przyjecie porz^dku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Podjecie uchwafy w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r.
5. Podjecie uchwafy w sprawie udzielenia Wojtowi Gminy absolutorium z tytutu wykonania

budzetu za 2015 rok
6. Sprawozdanie z dziaialnosci mi?dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
7. Sprawozdanie z dziaialnosci mi^dzysesyjnej komisji stafych Rady Gminy w Daszynie.
8. Podjecie uchwafy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna

nalata 201 6-2030.
9. Podjecie uchwahy w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 20 1 6 rok.
10. Podjecie uchwafy w sprawie przyjecia ,,Gminnej Strategii Rozwiajzywania Problemow

Spolecznych na terenie Gininy Daszyna na lata 20 16 — 2023".
1 1 . Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
12. Przyjecie protokoiu z ostatniej sesji.
13. Sprawy rozne .
14. Zakonczenie obrad.

Zgloszono nast?puj^.ce pytania:
Radny H.Dabrowski: Na ostatniej sesji wnioskowalem o opini§ radcy prawnego natemat
podatku od nieruchomosci. Czy stanowisko grniny zawarte w odpowiedzi na zalecenia
pokontrolne RIO w Lodzi jest zgodne z prawem?
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Gmina Daszyna w ostatnim czasie cz?sto przewija si? na wokandach sajdowych. W zwiajzku z
tym prosba do wojta o szersze przedstawienie czego dotycza_ spraw sygnatura : 278/16 z
1 czerwca 2016 r.,1041 i 1042 z 30 sierpnia 2015 r.

Ad.4
Przewodniczacy powiedzjal, ze sprawozdanie z wykonania budzetu grniny Daszyna za 2015
rok radni analizowali na wspolnym posledzeniu komisji. Czy sajeszcze pytania lub uwagi
do sprawozdania.
Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr V/34/2016 SkJadu Orzekajacego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Lodzi z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Wojta
Gminy Daszyna z wykonania budzetu za 2015 rok- opinia negatywna.
Na obrady sesji przybyl radny B.Lukaszewskl Obecnych 13 radnych.
Wojt odniosl si? do negatywnej opinii RIO. StwierdziJ, ze negatywna opinia zostala wydana
na bazie sprzedazy zwrotnej dokonanej w 2013 roku przez gmin?. Regionalna Izba
Obrachunkowa probowala wywrzec presj?, aby sprzedaz zwromg. kwalifikowac jako
zadhizenie. Gmina odwoiala si§ od decyzji RIO do Wojewodzkiego Sajdu Administracyjnego
i Najwyzszego S^d Administracyjny. NSA nie zajajt ostatecznego stanowiska i spraw?
skierowal do ponownego rozpatrzenia przez WSA w Lodzi. Gmina rozpocz^la procedur?
dokonania wczesniejszego wykupu zaciqgajXc na ten eel kredyt dlugoterminowy. Nie b^dzie
wowczas watpliwosci co do klasyfikowania stanu zadluzenia gminy. Zgodnie z tym co
zapisano w opinii kwestie rachunkowosc prowadzone jest prawidiowo. Wykonanie budzetu
bylo prawidiowe pod wzgl?dem rachunkowym, rzeczowym i merytorycznym.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w przedstawionej opinii RIO kwestia sprzedazy zwrotnej
zajela kilka limjek. Wojt nie zrealizowal planowanych dochodow na okofo 2000.000 zl.
Jest to giowny powod wydania negatywnej opinii. Jezeli nie zrealizowano dochody to
rowniez nie wykonano planowanych wydatkow. Gmina najbardziej zaoszcze/izifa na
transporcie i iacznosci, czyli na drogach. S .̂ tego efekty w postaci totalnie zaniedbanych
drog gminnych. W gospodarce mieszkaniowej oszczedzano na remontach lokali
mieszkalnych, ktore s .̂ w bardzo ziym stanie .
Nie zrealizowano wydatkow poniewaz nie bylo dochodow. Wydatki na fcultur? i sport
zaplanowano w wysokosci 2570 zl, a zrealizowano w wysokosci 1200 z-1. W porownaniu
z innymi gminami w tej dziedzinie wypadamy bardzo zle. To wszystko zJozylo si§ na sytuacje
gminy. Gmina Daszyna jest zadluzona na ponad 18.000.000 zl. Przy takim zadiuzeniu i nie
wykonaniu planowanycfa dochodow, jaka przyszlosc czeka grain?. Problemera nie jest
sprzedaz zwrotna,, ale wysokosc zadluzenia i brak wykonania dochodow. Podsumowujap to
wszystko nasuwa si? stwierdzenie, ze bieda zagl^da do gminy Daszyna.
Sottys D.Kaczmarek powiedziat, ze gmina moze sprzedac ci^gnik i przyczep? na poczet
zadJuzenia. Sytuacja gminy nie musi bye taka zla skoro w grninie Witonia zakladamy
przylacza gazowe za darmo.
JRadny XKinski stwierdziJ, ze wystarczy sprzedac siec gazow% ktorq. jest spore
zainteresowanie i gmina wyjdzie z zadluzenia.
Soltys D.Kaczmarek powiedzial, ze z informacji, ktore posiada to na przyklad grnina
Krosniewice nie b?dzie budowac gazoci^gu od strony gminy Daszyna, bo taniej podlapzyc sie
od strony Gostynina.
Radny T.Dymnv powiedzial, ze sprzedaz gazocia^gu nie jest taka oczywista. Potencjahiy
nabywca musi dokonac analizy ekonomicznej czy b?dzie mia} z tej transakcji zyski. Aby tak
bylo to co najmniej polowa mieszkancow gminy powinna podla_czyc si? do sieci gazowej i
pobierac gaz.
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Byfy zarzuty, ze w Daszynie deklarowalo podlaczenie 70 odbiorcow, a jest tylko 5

podla^czonych. Nawet jezeli wszyscy deklarujacy podlacza, si? do gazu to gmina zarobit
70.000 zi.
Zdaniem radnego wskazniM nie pozwalaja. na zlotowk? zadiuzenia. Aby ratowac gmin?
trzeba b?dzie drastycznie podwyzszac podatki.
Przewodaiczacy przytoczyi fragment wczesniejszych wypowiedzi radnego Dymnego, w
ktorej popieral gazyfikacj? gminy, a teraz jest jej przeclwnikiem.
Radny T.Dymny powiedzial, ze nie jest przeciwnikiern gazu, ale w gminie Daszyna stracono
zdrowy rozsajdek. Przy zadtuzeniu, do ktorego doprowadzono nie ma szans na rozwoj gminy.
Radny XKinsM stwierdzfl, ze gazociag moze przynosic zyski skoro PGNiGE rozmawiafo z
wojtem w kwestii odkupienia sieci gazowej. Obecnie nie przynosi zyskow, bo moze jest
zle zarza_dzany.
Radny HLDabrowski stwierdzii, ze jezeli nie ma pieniedzy, a robi si? dziesi?ciomilionowe
inwestycje, to jest cos nie tak z realizmem myslenia. Nalezy robic na tyle na ile pozwalaj^.
mozliwosci finansowe. Wypowiedzi wojta jak zwykle mijaja_ si§ 2 faktami. Dyskusja powinna
opierac si? na bazie dokumentow, a nie wizji. Takie jest rowniez stanowisko sa_du w
wydanych wyrokach. Zdaniem radnego wojt wczesniej wmawiat, ze sprzedaz z\vrotna na
7,7% jest bardzo korzystna dla gminy. Teraz okazuje si§, ze lepiej zacia_gn .̂c d-higoterminowy
kredyt z oprocentowaniem 3% i wyjsc ze sprzedazy zwrotnej. Do tego potrzebna jest
pozytywna opinia RIO na zaciggni^eia kolejnego kredytu i zadiuzenia gminy o nast^pne
6000.000 zl. Naczelny Sajd Administracyjny skierowal do ponownego rozpatrzenia przez
WSA w Lodzi spraw? gminy Daszyna. Zobaczymy co po wyroku wpisze si? w WPF. Radny
przytoczyi dane z WPF-u dotycza^ce kwot splat odsetek i kapitahi od zacia^gni?tych i
planowanych do zacî gni?cia kredytow i pozyczek .Pienî dze na splaty zadJuzenia gmina
musi wypracowac sama. Na ten eel nie ma dotacji zewn?trznycli Nie mozna sprzedac
gazociaju finansowanego ze srodkow unijnych przez co najmniej pi?c lat. Nalezy wspoiczuc
nast?pc% ktorzy b?da. to splacac.
Wojt ustosunkowal: si? do stawianych zarzutow.
Wykonanie dochodow za ubiegry rok jest znacznie mniejsze niz planowano, ale rowniez
wydatki s^zdecydowanie mniejsze. Wynika to z nie przekazania gminie wszystkich
planowanych srodkow zewn?trznycli. Jezeli chodzi o modernizacje drog, to w ubiegiym roku
nie bylo mozliwosci aplikowania o srodki zewn?trze. Tego typu programy uruchomiono w
roku 2016 i gmina zlozyla dwa nioski. Rowniez sprawa gospodarki lokalowej jest
procedowana w bieza_cym roku i zlozono wniosek na modernizacje lokali socjalnych.
Wydatki na kultur? i sport zostaty przez radnego Dymnego bJednie przedstawione. Podane
kwoty dotyczyfy tylko wydatkow na sportu. Wydatki na kultur? w tym na biblioteki byly
duzo wyzsze.
Budowa gazociqgu procentuje rni?dzy innymi pojawieniem si? naterenie gminy powaznego
inwestora, ktory buduje przetwomie w Daszynie. S .̂ kolejni przedsi?biorcy zainteresowani
inwestowaniem w gminie Daszynie. Dzi?ki temu b?da_ no we miejsca pracy, a tego
mieszkajftcy najbardziej oczekuj^. .To co zostalo zrobione jest duzym osia_gni?ciem i przyczyni
si? do poprawy warunkow zycia naszej spolecznosci.
Inwestycje, ktore wplyn?ly na zadtuzenie gminy podnosza, wartosc maja/tfcu gminy.
Dzi?ki temu pobudzony zostal rozwoj gminy, ktory z czasem zaprocentuje mozliwosci%
splary zacia^ni?tych zobowiajzan.
Na wczesniejszych sesjach byla propozycja sprzedazy gazocia^gu na splat? zadiuzenia.
Jezeli jest taka wola Rada, wojta moze rozpocza^c rozrnowy w tyin kierunku. Mija juz dwa
lata od zakonczenia inwestycji gazowej wi?c mozna rozpocza_c rozmowy. Takie sprawy nie
zatatwia si? w ciajn roku, potrzeba na to czasu.
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Co do wyrokow sa_du jest zbyt wczesnie na czytanie wyrokow. Dwa sa_dy i dwa rozne wyroki.
Trzeba poczekac na ostateczne rozstrzygni?cie.
Budzet zostal wykonany na tyle na lie bylo to mozliwe.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze nie po to gmina budowala gazociqg, aby teraz sprzedac.
Trzeba tak dzialac, aby wyprowadzic groin? z zadhizenia, ale nie kosztem wyprzedazy
majatku. Gmina na koniec roku rniala zadJuzenia 18366.373,30 zL Tonie w diugach,
a zaciqgane sa_ kolejne pozyczki. Radny zapytai czy zrealizowane zostafy juz uchwafy podj?te
w tym roku w sprawie zaci^gni?cia pozyczek?
Wojt odpowiedziai, ze realizowana zostala juz jedna uchwaia na kwot? 847.000 zl .
Radny H.Dabrowski stwierdzii, ze mowi si? o sprzedazy mienia, ale jaMe gmina ma mienie.
Byio obiecywane, ze SNS FOODS przekaze gminie dobrowolna wplat? w wysokosci
1200.000 zi. Okazuje si?, ze gmina moze otrzymac 1000.000 zi, ale pod warunkiem
powstania elektrocieplowni i rozpocz?cia dostawy chiodu.
Na rozpocz?cie budowy elektrocieplowni i kolejnej linii gazoci^gu potrzebny jest fcredyt.
Nikt nie daje dofinansowania w 100%. Trzeba miec pieniadze na wklad wiasny.
Wojt odpowiedziai, ze padia z ust radnego Dymnego kwota zadhizenia 18.300.000 zl, ale jest
to lacznie ze sprzedaza_ zwrotna_. Po wczesniejszym wykupie b?da_ mniejsze koszty zadiuzenia.
Dzi?ki temu, ze udalo si? zrealizowac tyle inwestycji pojawili si? nowi inwestorzy i s .̂ kolejni
zainteresowani inwestowaniem w gminie Daszyna. Sytuacja wciajz ulega zmianie i mozliwe,
ze nie b?dzie potrzeby sprzedazy gazoci^gu . Jedna inwestycja pociqga za sobq. drug^.
Radny HLDabrowski zglosii wniosek, o omowienie przez pania^ Skarbnik Gminy
sprawozdanie finansowe. Komisja Rewizyjna nie jest na tyle biegla, aby zrozumiec na
podstawie sarnodzielnego przeczytania wszystkich zawartych danych finansowych.
Skarbnik Gminy przypomniaia o ustaleniach z Komisj^Rewizyjna^ ze wszystkie sprawy na
roboczo b?d^ wyjasniane na miejscu w ksi?gowosci, a nie na sesji. Na sprawozdanie
finansowe skiada si? masa danych, uzgodnien, pozycji ksi?gowych i szczegoiowe omowienie
ich na sesji jest nie mozliwe. Jezeli radny uwaza, ze taka ilosc danych uda si? na sesji
przedstawic pracownicy z ksi?gowosci przyjda_ z segregatorami i b?dzie analizowany punk po
punkcie.
Przewodniczacy powiedziai, ze radny indywidualnie b?dzie mogl dopytac w ksi?gowosci
interesuj^ce go dane ze sprawozdania. Zakoriczono dyslcusj?.
Radny T.Dymny zgiosii wniosek o giosowanie imienne nad uchwaia w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania.
Przewodniczacy poddai wniosek pod giosowanie.
Wynik glosowania:
Za 5
Przeciw 7.
Wniosek nie zostal przyj?ty.
Przewodniczacy poddal pod giosowanie uchwal? Nr XXIX/142/2016 r w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r.
Wynlk glosowania
Za 8
Przeciw 5
Uchwaia zostala przyj?ta wi?kszoscî . ustawowego skladu rady.
Przewodniczacy oglosil 15 minutowa przerw? w obradach sesji.
Wznowiono obrady sesji. Obecnych 11 radnych. Nieobecni radni:M.Szymanski,
JJCaczmarek, B.Lukaszewski, J.Kinski.
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Wojt poinformowa}, ze w dniu dzisiejszym odbyfo si? walne zgromadzenie PHU RolDasz,
na ktore podjelo uchwa}$ o nieodplatnym przekazaniu na rzecz gminy samoistnego posiadania
nieruchomosci polozonych w Mazewie . W zwiazku z tym wniosek o wtaczenie do porza^dku
obrad uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na nieodplatne przejecie samoistnego posiadania
nieruchomosci polozonych w Mazewie.
Pan Zb. Luczak powiedzial, zejuz w styczniu walne zgromadzenie chcialo podjac stosowna
uchwaJe^ ale pan StOlczak twierdzM, ze ma prawo do rych dzialek. Jednak nie przedstawit na
t% okolicznosc zadnych dokumentow, Dlatego w dniu dzisiejszym walne zgromadzenie
podjelo uchwal? o przekazaniu gminie samoistnego posiadania nierachomosci w Mazewie,
aby zakonczyc proces likwidacji PHU RolDasz.
Radny T.Dymnv zapytal czy s^ z tym zwiazane jakies koszry dla gminy.
Wojt odpowiedziaL ze jedynie koszt sporza_dzenia aktu notarialnego.
Przewodniczacy poddai pod giosowanie \vniosek o wprowadzenie do porza_dku obrad jako
punkt 5 ,JPodje_cie uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na nieodplatne przej^cie samoistnego
posiadania nieruchomosci polozonych w Mazewie . Pozostafe punkty otrzymiija. mimeracje
ojeden wyzej.
Wniosek przyj?to jednogtosnie.

Ad.5
Radny T.Dymny zapytai co wojt planuje zrobic z tyrni dzialkami po przej§ciu.
Wojt odpowiedzial., ze najpierw przejmiemy, a pozniej b^dziemy zastanawiac si§ co
z tym zrobic.
Przewodniczacy odczytal uchwai? Nr XXEX/143/2016 w sprawie wyrazenia zgody na
nieodplatne przej^cie samoistnego posiadania nieruchomosci polozonych w Mazewie
i poddal pod giosowanie.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwai^ przyj^to jednoglosnie.

Ad. 6
Przewodniczacy odczytat uchwal? Nr V/48/2016 z dnia 21 czerwca 2016 r. w sprawie
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Daszynie o udzielenie absolutorium Wojtowi
Gminy Daszyna za wykonanie budzetu roku 2015-opinia pozytywna.
Na obrady sesji przybyi radny J.Kinski. Obecnych 12 radnych.
KomisjaRewizyjna odczytafa wniosek o udzielenie absolutorium Wojtowi Gminy Daszyna
za wykonanie budzetu za rok 2015.
Radnv T.Dymny stwierdzfl, ze z przedstawionych dokumentow wynika, ze Komisja
Rewizyjna nie byla jednomyslna w sprawie udzielenia absolutorium. Byly pewne
watpliwosci. W ocenie radnego wydawanie pieni?dzy w gminie wymyka si? z pod kontroli.
Robimy wszystko na kredyt. Porus2yl Jcwestie zwi^zana z zatrudnieniera Pana Pawla
Jozwiaka oraz radcy prawnego. Poprzedni radca opiniowal projekry uchwaJ. Obecnie
zatrudnia si? najlepszego prawnika za kwot? 3500 zt brutto. Czy bylo robione rozeznanie
cenowe przy wyborze prawnika?
Robiono plan gospodarki niskoemisyjnej liczapy 90 stron za kwot§ 25.000 zl plus vat
W jaki sposob wyioniono wykonawc? tego dokumentu?
Kolejna niegospodamosc to przylajcza gazowe dla mieszkancow gminy Daszyna za 5000 zl,
a dla mieszkancow gminy Witonia za darmo.



- 6 -
Nadal brak koncepcji zagospodarowania obiektu wDrzykozach .Palac w Daszynie juz si?
rozpada. Nie bylo dopilnowane wykonanie i juz b?dzie kwalifikowai si? do reraontu. Nasuwa
si? pytanie czy gmina egzefcwuje od wykonaweow naprawy w okresie obj?tym gwarancja.
Radny kwestionowat: robienie projektow na drogi, medialne wypowiedzi wojta, ktore
roznica si? od rzeczywistosci, nie prawdziwe dane zawarte w publikacji Daszyna Krainq. OZE
Wojt odniosl si? do wypowiedzi radnego Dyrnnego:
1) Ksiazka Daszyna Kraina_ OZE byla wydana w ramach dofinansowania projektu Daszyna
Krainq. OZE -marka regionu . Co do zawartych w niej tresci nalezy przeanalizowac calosc, a
nie wyrwany z kontekstu fragment
2) Przyta_cza gazowe w Witonia. Wykonano kilka darmowych przyiapzy tarn gdzie linia
przechodzila przez tereny prywatne. Srodki na budow? gazoci^gu pochodziiy ze srodkow
unijnych oraz z ZaMadu Karnego w Garbalinie, ktorymi pokryto koszty przejscia przez tereny
prywatne.
3) Palac w Daszynie j'est przygotowywany do przeniesienia administracyjnego mi?dzy innymi
USC. W trakcie jest wykonanie przylacza internetowego. S .̂ pewne prace do poprawienia
przez wykonawc? Firm? CEJUNIS ze Zgierza.
4) Sprawa zagospodarowania obiektu w Drzykzach jest w trakcie realizacji. Gmina
przygotowuje si? do ziozenia wniosku na dofmansowanie wyposazenia do Domu Pomocy
Spoiecznej w Drzykozacfa. Agencja Nieruchomosci Rolnych wyrazi-ta zgod? na przekazanie
dziaiki od strony pataocnej.
5) Jezeli chodzi o wspoiprac? z panem Jozwiakiem to zrealizowaia pewne zamierzenia.
6) WspoJpraca z obecnym prawnikiem urz?du odbywa si? wlasciwie. Skutecznosc jego
dziaiania w ocenie wojtajest bardzo dobra .Zwlaszcza w kwestii reprezentowania w sa_dach.
Wygrat dla gminy wszystkie sprawy z gmin^. Grabow o zwrot naleznych srodkow w ramach
partycypacji w utrzymaniu stacji wodoci^gowej wMazewie.
7) Program Gospodarki Mskoemisyjnej jak juz wczesniej bylo mowione jest niezb?dny przy
ubieganiu si? o srodki zewn?trze w zakresie drog i transportu, Poniewaz gmina skJadaia tego
typu wnioski musiala posiadac ten dokument
8) Wystapienia medialne sa_ zwiajzane z wymogiem promowania gminy Daszyna w ramach
realizacji niektorych zadan inwestycyjnych.
Radny H.Dabrowski poruszyl spraw? zatrudnienia Pana Jozwiaka w urzedzie gminy, jako
dorady inwestycyjnego, choc regulamin urz?du nie przewiduje takiego stanowiska. Nawiazal
rowniez do jego wyjazdu na Ukrain? i licznych delegacji do Lodzi. Nast?pnie mowil o
zatrudnieniu radcy prawnego. Wynagrodzenie Pana Pelca prowadzajcego obsiug? prawna
obejmuje osobno reprezentowanie w sa_dzie i udzielanie porad prawnych. Kwota 3.500 zl
dotyczy rylko porad prawnych, a za reprezeatowanie gminy w sajdzie pobiera dodatkowe
wynagrodzenie. JVGal uwagi co do sposobu opracowania Plan Rozwoju Lokalnego.
Plan zostal opracowany przez Pani^. Wejdner bez wczesniej szych uzgodnien z radnymi.
TaM dokument na etapie opracowania powinien bye poddany konsultacjom spolecznym.
Radny za pytal czy zostal juz rozpatrzony wniosek Komisji Rewizyjnej o opracowanie
wJasci-wego zarzg.dzeiua w sprawie ekwiwalentu na wyjazdy sluzbowe pracownikow
wlasnymi samochodami. Stwierdzil, ze konieczne jest wprowadzenie nowych uregulowan co
do roli kontrolnej Komisji Rewizyjnej. W zwiazku z tym powinny rozpocza_c si? prace nad
opracowaniem nowej tresci statutem gminy. Jest wiele rzeczy, ktore trzeba zmienic wtej
Radzie.
Wojt odpowiedziai, ze osoba Pana Jozwiak zostala wskazana odgornie do pehiienia
wyznaczonej funkcji. Trudno dzisiaj oceniac czy wyjazd delegacji na Ukrain? byl celowy czy
nie. Pomimo trudnego okresu, wiele spraw zostalo zrobione.
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Sekretarz stwierdzfl, ze nie da si? uregulowac kwestii ekwiwalentu akteni nizszego szczebla.
Wojt przydziela lirnity kilometrow na przejazdy sluzbowe na terenie gminy Daszyna.
Kancelaria Pan Pelc rub pracownicy jego kancelarii pemia w urz?dzie gminy dyzur raz w
tygodniu.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddat pod glosowanie uchwai? Nr XXIX/144/2016 w sprawie udzielenia
Wojtowi Gminy absolutoriurn z tytutu wykonania budzetu za 2015 rok.
Wynik glosowania:
Za 8
Przeciw 4
Uchwal? przyj?to bezwzgl?dnq. wi^kszoscia^ ustawowego skiadu rady.
Wojt podzi?kowat radnym za udzielenie absolutorium oraz Pani Darmcie Kaczmarek-
Skarbnikowi Gminy

Ad.7
Skarbnik Gminy przedstawife objasnienia do uchwafy Nr XXIX/145/2016 w sprawie zmian
do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Najwazniejsze zmiany to;
-\vprowadzenie nowego przedsi?wzi?cia biezacego pod nazwg.
,,Podnoszenie kompetencji uczniow ", na ktore b?dzie dofinansowanie ze srodkow
zewn^trznych,
-przestmi?cie srodkow z WFOSiGW na zadanie ,,Turystyka i ochrona dziedzictwa
kulturowego..." na lata 2017 i 2018.
Radny J.Kinski zapytai dlaczego oddala si? realizacj? zadania dotycz^cego rewitalizacji parku
i turystyka skoro wczesniej byl taki pospiech, aby wykonac w tym roku.
Wojt powiedziaj:, ze cz?sc zadania b?dzie realizewana w tym roku., a nastejma w roku 2017 .
Radnv HLDabrowskJ poprosil o szersza infonnacj? na temat nowego programu przyjetego do
realizacji w szkolach.
Wojt poinformowaj:, ze wczesniej gmina zlozyla wniosek o dofinansowanie budowy i
przebudowy boisk w Mazewie i Daszynie. Pojawiia si? szansa na skorzystanie z
dofinansowania w ramach projektow mi?kkich. Wystapilismy do szkot, aby opracowaiy
wJasciwe programy. Dzi?ki ternu jest szansa na doposazenie szkoi w nowoczesny sprzet
mi?dzy innymi do nauki j^zykow obcych. Projektem obj?te s .̂ szkofy w Daszynie i Mazewie.
Radny H.Dabrowski zapyta} o uzbrojenie terenow inwestycyjnych. Dlaczego zadanie jest
wpisane w budzecie, a niema w WPF-ie.
Skarbnik wyjasnila, ze uzbrojenie terenow jest zadaniem unijnym i tak jak byio czytanie w
objasnieniach zostaio przeniesione do grupy I na 1 stronie. Wyzerowano w grupie pozostaie, a
przeniesiono do grupy unynyck
Radnv H. Dabrowski zapytat o budow? linii gazocî gu. Gdzie b?dzie budowana i czy
ogloszxmo juz przetarg?
Wojt odpowiedziaJ:, ze jest to linia gazowa na odcinku Karkoszkt-Janice-Os?dowice-Stara
Zelazna do przetworni.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddai pod glosowanie uchwal? Nr XXIX/145/2016 w sprawie zmian do
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wynik glosowania:
Za 7
Przeciw 0
Wstrzymujape 4
Uchwal? przyj?to wi?kszoscî . glosow.



Ad. 8
Skarbnik odczytala uchwal? Nr XXEX7146/2016 w sprawie zmian do budzetu gminy Daszyna
na2015r.
Na obrady sesjl przybyf radny B.Lukaszewski. Obecnych na sail 12 radnych.
Nie zgioszono pytan do przedstawionej uchwaty.
Przewodniczacy poddal pod gJosowanie uchwai? Nr XXTX/146/2016 w sprawie zmian do
budzetu gminy Daszyna na 2015 r.
Wynik gfosowania:
Za 7
Przeciw 0
Wstrzymujajce 5
Uchwai? przyj?to wiekszoscia^ glosow.

Ad.9
Wojt przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej stanowi^ce zalacznik do

protokoJu.
Wojt poinforrnowal, ze ogtoszono nabor wnioskow na dofinansowanie zada.fi z zakresu
rozwoju turystyki na terenie wojewodztw Jodzkiego. Przygotowywany jest projekt na cz^sc
nie zabytkow^. paiacu w Daszynie i cz?sc budynku w Mazewie (po starej gminie).
W pizypadku Mazewa prze\vidziane jest przeniesienie do tego budynku biblioteki i
utworzenie punkt informacji turystycznej. Podobne plany 53. jezeli chodzi o paiac w Daszynie.
Radny H. Dabrowski zapytai o kwestie kredytu dJugoterminowego,,
Wojt powiedzial, kredyt planowany do zaci^gni^cia i b^dzie przeznaczony na wykup
sprzedazy zwrotnej. Wybor banku nastapi w post^powaniu przetargoAvym.

Ad,10
Komisja Rozwoju spoleczno-Gospodarczego przedstawila protokoJ z posiedzenia odbytego w
dniu 16 czenvca 1016 r. wtemacie: Infonnacja dotycz^ca inwestycji zwiazanej z uzbrojeniem
terenow

Koniisja Rewizyjna przedstawiJa protokol nr 9/2016 z posiedzenia odbytego w dniu 6 maja
2016 r. w temacie : Analiza sprawozdania z wyfconania budzetu za 2015 rok.
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w dniu 12 kwietnia
2016 r. w temacie: Funkcjonowanie placowek siuzby zdrowia na terenie gminy Daszyna.
Radny T.Dymny poruszyl spraw? wydoby wajqpego si? w o^rodku zdrowia w Daszynie
smrodu z kanalizacji.
Przewodniczacy poruszyl kwestie cieplej wody w Osrodku Zdrowia w Mazewie po sezonie
grzewczym. Sprawa jest zglaszana od 6 lat i nadal nie zaiatwiona.
Wojt odpowiedziaJ; ze Pan Godlewski ma przedstawic kosztorys przeniesienia kolektorow z
dachu szkoiy w Mazewie na dach Osrodka Zdrowia w Mazewie .
Radnv T. Dymny krytykowa} jakosc wykonywanyoh prac przez Pana Melk$ w Osrodku
Zdrowia w Mazewie oraz fakt zlecania kolejnych usiug temu wykonawcy. Na przyklad
rernontu klatek schodowych w blokach w Daszynie.
Wojt stwierdzil, ze co do jakosci wykonania klatek schodowych nie ma zadnych zastrzezen ze
strony lokatorow. Proponowano ^vykonanie remontu klatek jednemu z mieszkancow bloku w
ramach zalegtosci w oplatach czynszowych, ale jego kosztorys wykonania sporo prze\vyzszat
kwot$ przedstawiona przez Pana Melk?.
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Radny H.Dabrowski poprosii wojta o wyjasnienie sprawy budowy cieplociqgu.
Woit powiedzial, ze w ramach dokumentacji wykonania zbrojenia terenow inwestycyjnych
jest wpisane wykonanie cieplocia^gu. Be_dzie to wykonane, jak powstanie elektrociepiownia.
Budowa b^dzie realizowana po spie_ciu finansowym tego zadania. Obecnie mamy
zagwarantowane 50% ze strony niemieckiej. Prowadzone sa_ dzialania pozyskania srodkow po
stronie polskiej.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze nie wybudujemy elektrocieplowni bez wkladu wlasnego, o
ktory b^dzie bardzo trudno w obliczu naszych mozliwosci finansowych.
Woit powiedziai, ze inwestor buduja_cy chlodnie moze zwie_kszyc dobrowolna wplate_ na rzecz
gminy. Obecnie deklaruje kwote_ 1200.000 zl.Jest dofinansowanie ze strony niemieckiej i
pieniajdze na cieplocia^g. Pozostaje pozyskac pozostale. Wzroslo dofinansowanie na
cieplownictwo z wykorzystaniem biomasy wie_c sa_ spore szanse na uzyskanie srodkow
zewnejrznych na ten eel.

Ad. 11
Przewodniczacy odczytal uchwai? Nr XXIX/147/2016 w sprawie przyje_cia Strategii
Rozwia_zywania Problemow Spolecznych Gminy Daszyna na lata 2016-
I poddal pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwal^ przyj^to jednoglosnie.

Ad.12
Wojt udzielil odpowiedzi na pytania z punktu 3:
1/Nie ma jeszcze opinii radcy w formie papierowej.
2/ Wyrok z 1 czerwca 2016 r,. dotyczy protestu gminy zlozonego w zwia_zku z nie przyje_ciem
naszego wnioski w ramach programu T-INT na przebudowe drog. Gmina odwolala si? od tej
decyzji. Zobaczymy jak sytuacja b^dzie wyglajiaia po rozstrzygni^ciu przetargow w
jednostkach, ktore otrzymala dofinansowanie. Jezeli zostanie pieni^dzy be_da_nowe rozdania.
Obecnie czekamy na uzasadnienie pisemne wyroku.
Pozostale dwa wyroki z 2015 roku dotycza_ naszej skargi na dzialanie RIO po
przeprowadzonej kontroli w 2013 roku i powiadomienie roznych instytucji o rzekomych
nieprawidlowosciach we wnioskach. Poniewaz zadna kontrola z instytucji finansuja_cych nie
potwierdzila zarzutow RIO rowniez prokuratura umorzyla post^powanie.

Ad. 13
Przyj^to protokol z poprzedniej sesji.

Ad.14
Pytano czy gmina oglosila juz przetarg na zakup siomy.
Wojt odpowiedzial, ze nie ogloszono przetargu.
Sekretarz rozdal radnym materialy dotycza_ce programu usuwania azbestu . Uchwala w tej
sprawie b^dzie podj^ta na najblizszej sesji.

Ad.15
W zwiazku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodnicza_cy zamknai XXIX zwyczajna_ sesje
Rady Gminy w Daszynie.
Protokolowala:
D.Kazmierczak

'ski


